

2. That the Committee undertake its study on sustainable agriculture in the fall of 1991 and that the terms of reference be adopted as follows:

In the interest of the goal of Canadian farmers to sustain Canadian food production capacity, the Committee proposes:

1. To define sustainable agriculture and identify its parameters.
 2. To examine the role and viability of farming practices as they relate to conserving the soil and water resource base upon which agriculture depends.
 3. To examine organic farming within the context of sustainable agriculture.
 4. To consider the various impacts of competing land use on sustainable agriculture.
 5. To examine the research and technology transfer available to assist farmers in their pursuit of sustainable agriculture.
 6. To examine the impact of government policies and programs on agricultural sustainability.
 7. To report to the House of Commons on its findings and recommendations.
3. That the Committee invite officials from Agriculture Canada and the Farm Credit Corporation to discuss various aspects of the farm debt problem, as well as the recent committee report entitled "Farm Debt Update - 1991", as tabled in the House on May 12, 1991.
4. That the Committee examine the Order-in-Council appointments to the Canadian Grains Council of Val Kononoff as Chairman and Douglas R. Larson as Vice-Chairman, as tabled in the House on May 29, 1991.

It was agreed,—That the First Report of the Sub-Committee on Agenda and Procedure be adopted as read.

Leroy Larsen made a statement and, with the other witnesses from Prairie Pools, answered questions.

At 12:36 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Carmen DePape

Clerk of the Committee

2. Que le Comité entreprenne une étude sur l'agriculture viable à l'automne 1991 et que le mandat de cette étude soit adopté comme suit:

Conformément à l'objectif des agriculteurs canadiens d'assurer la viabilité de la capacité de production alimentaire du Canada, le Comité se propose:

1. de définir le concept d'agriculture de conservation et d'en fixer les paramètres.
 2. d'examiner l'incidence et la viabilité des procédés culturaux sur la conservation des ressources fondamentales en eau et en sols qui constituent la base de l'agriculture.
 3. d'étudier l'agriculture biologique dans le contexte de l'agriculture viable.
 4. d'examiner les diverses répercussions des autres formes d'utilisation des sols sur l'agriculture de conservation.
 5. d'étudier les possibilités de recherche et de transfert de technologie pouvant aider les agriculteurs dans leurs efforts visant à garantir la viabilité de l'agriculture.
 6. d'examiner les répercussions des politiques et des programmes gouvernementaux sur la viabilité de l'agriculture.
 7. de présenter ses conclusions et ses recommandations à la Chambre des communes.
3. Que le Comité invite des hauts fonctionnaires d'Agriculture Canada et de la Société du crédit agricole afin de discuter des divers aspects de l'endettement agricole, en plus du récent rapport du Comité intitulé «Situation de la dette agricole - 1991», tel que déposé à la Chambre le 12 mai 1991.
4. Que le Comité étudie les nominations par décret au Conseil des grains du Canada de Val Kononoff en tant que président et Douglas R. Larson, vice-président, tels que déposés à la Chambre le 29 mai 1991.

Il est convenu,—Que le Premier rapport du Sous-comité du programme et de la procédure soit tenu pour lu et adopté.

Leroy Larsen fait un exposé puis, avec les autres témoins des Prairie Pools, répond aux questions.

À 12 h 36, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

La greffière du Comité

Carmen DePape